
Referat fra bestyrelsesmøde i Pædagogisk sektor, 
Fredag d. 3. februar kl. 8.30 – 14.00 

Skanderborghus 
 

 
 

REFERAT 
 Emne: Uddybning af punkt Referat 

1.   
Formalia: 

a. Velkomst  
b. Tilstede og afbud  
c. Ordstyrer: Karen 
d. Referent: Vita 
e. Godkendelse af dagsorden – Hvilke metoder bruges i 

dag? 
f. Den gode historie/dagens smil.  

a.   
b. Tilstede: Jeanette, Susanne, Henrik, Jette, Lene, Karen, Tina, Heidi, 

Vita, Mette 
Afbud:   

c.     
d.      
e. Karen foreslår at man ikke altid kører efter tale rækken, men tager 

udgangspunkt i snakken.  Det er en opgave for ordstyrer at 
vurdere hvornår det vil give mening.  

f.  

2.   
Implementering af nye 
metoder og igangsætning 
af indsatser i forhold til 
temaer fra ”fremtidens 
arbejde”. 
 

a. Hvordan kan vi implementere de nye 
arbejdsmetoder, vi har arbejdet med på 
bestyrelseskonferencen i vores kommende 
bestyrelsesmøder?  

b. Kalder det på ændringer af årshjul? Skal dagsordenen 
se anderledes ud? 
Forretningsordenen for bestyrelsesmøder skal have 
et eftersyn. 

c. Hvilke indsatser er realistiske for os som bestyrelse at 
tage fat på nu og resten af året? Hvordan sikrer vi 
flow i indsatserne og dialog mellem 
bestyrelsesmøderne? 

a. Vi vil forsøge at lave en mere struktureret plan fremadrettet, og 
udvælger nogle punkter som vi vil arbejde med. 

 
b. Den årsplan Line Lauth viste virkede mere overskuelig. 

Det vil være godt at kigge på hvornår der er budget møder, når vi 
planlægger bestyrelsesmøder fremadrettet. 
Vi vil høre Christian, om han vil lave et dokument til os, hvor det 
fremgår hvornår der er budget møder i begge kommuner, og 
derudfra dato lægge vores bestyrelsesmøder. 
Til vores næste møde i april, tager Lene en oversigt med over 
relevante politiske møder resten af året i Skanderborg. Karen, 
Heidi og Susanne vil være undersøgende på noget lignende fra 
Silkeborg. 
 

c. 

• Øget dokumentation i dagplejen i Silkeborg ifl. ny 
tilsynsramme, det skaber udfordringer både for dagplejere og 
pæd. ledere. Tidligere skulle der være tilsyn 3 gange årligt nu 
er det 6 tilsyn/sparrings besøg årligt uden der er tilført ekstra 
timer. TR inddrages også, da det også er en udfordring for 
dagplejerne. Vi vil inddrage Joan Lindskov (næstformand i 
pædagogisk sektor) og Ulla Gram (Formand FOA Silkeborg – 



Skanderborg). Derudover skal det løftes i H-MED, for at kaste 
lys over og drøfte konsekvenserne. Vi vil gå på opdagelse i 
tidligere referater fra DSFU (dagtilbud – skole- familieudvalg), 
for at se om det tidligere har været løftet i det regi.  

• FTR-dagtilbud Skanderborg vil være undersøgende på, hvor 
mange unge der har en svær opstart - er arbejdsgiver god nok 
til at inkludere/introducere nyansatte.  
FTR Silkeborg vil være nysgerrig på, hvordan oplevelsen er når 
der kommer nye vikarer/ansatte. 
Har institutionerne taget stilling til, hvordan man onboarder 
nyansatte unge? Det er vigtigt at der er andre unge på 
arbejdspladsen som de kan have et arbejdsfællesskab med.  

 
 
 

3.     

4.   a. Vi fortsætter arbejdet og forsøger at blive så 
konkrete som muligt på hvilke indsatser vi som 
bestyrelse vil sætte fokus på og hvem der har hvilke 
opgaver. 

• Uddannelse med fokus på omsorgsmedhjælpere i både i 
Silkeborg og Skanderborg kommune: Mette tager denne 
opgave. 
Invitere en politiker og TR fra begge kommuner til dialog i 
bestyrelsen.  
Snakke med lederne om, hvad de tænker om Pædagogisk 
assistentuddannelsen – hvilken viden de har om 
vilkår/økonomi. 
Ift. dagplejerne og minimumsnormeringerne: hvor mange er 
uddannede. 
Interessenter & samarbejdspartnere: 

o Silkeborg: forvaltnings niveau, lederne, TR, Sosu 
skolen, socialudvalget,  

o Skanderborg: kontraktholder niveau, lederne, TR, Sosu 
skolen, sundheds- og omsorgsudvalg,  

5.     

6.   
Orientering 

Kort orientering om status på den 
sammenlægningsproces vi har gang i med FOA Horsens. 

Det er sat på pause. 

7.   
Valg ifølge årshjul: 

Vælge deltagere til: 
Dagplejens Landskonference 22.+23. maj 
Faggruppe Landsmøde 15. & 16. maj 
Centralsektors årsmøde (20. november 2023?) Ålborg 

Dagplejens landskonference: Susanne, Jeanette, Karen, Heidi, 
Mette/Vita. 
Faggruppe Landsmøde: Henrik, spørg Tina pæd. Leder Silkeborg, Heidi 
Bødker, Karen, Jette, Heidi Toft, Birgitte Naor 
Centralsektors årsmøde: Mette, Vita 

8.   Vi skal have valgt nogen tovholdere til at undersøge på et Jette og Lene undersøger om Jan Hoby kunne være oplagt 



Drøftelse og valg af 
tovholdere. 
 

arrangement inden sommerferien og 1 eller 2 
arrangementer i efteråret. 

foredragsholder til tema om generationsskifte på arbejdspladsen. 
Relationsformidlerne.dk hvad vil det koste og kunne det være 
interessant – Jette undersøger. 

9.   
Evaluering: 
 

a. Generalforsamling: 
Hvad lykkedes på dette års generalforsamling? 
Hvad skal vi gøre anderledes en anden gang? 

b. Facebook: 
Hvordan har opstarten været? 
Hvilke opslag er relevante? 
Skal vi gøre noget for at få flere medlemmer i 
gruppen? 

c. Bestyrelseskonferencen: 
Indhold, proces og output. 
Sted og forplejning. 

Disse punkter udsættes til næste gang 

10.  Punkter til næste møde: Punkter og hvem har oplægget til punktet? 
 

Arrangementer resten af 2023 

11.  Eventuelt:   

 
Med venlig hilsen 
Mette og Vita 


